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PROTOKÓŁ  NR 33/2006 

z posiedzenia 
Komisji  Edukacji  Rady Miasta Gdańska, 

które  odbyło  się 13  grudnia 2006r . 

Posiedzenie Komisja  rozpoczęła  o  godz.  godz.  15,00. 

Obecność: 
Posiedzenie  Komisja    odbyła    w  pełnym,  7osobowym  składzie,  wg    załączonej  listy 
obecności, która  stanowi załącznik  nr  1  do protokołu. 

Lista  osób pozostałych  uczestniczących   w posiedzeniu   Komisji  stanowi załącznik nr  2 
do protokołu. 

Komisja  minutą  ciszy  uczciła pamięć  poległych   stoczniowców w  roku 1970  i  1981  po 
wprowadzeniu  stanu  wojennego. 

Piotr Gierszewski   przewodniczący  Komisji powitał wszystkich   obecnych: 
Przedstawił   z imienia  i nazwiska   przedstawicieli  miasta   oraz członków  tejże  Komisji, 

Następnie  przedstawił  porządek  posiedzenia, który  stanowi  załącznik nr  3  do protokołu, 
proponując    jednocześnie    o  jego    rozszerzenie    o    następujące    projekty    uchwał,  które 
wpłynęły   do  Komisji: 
1.  Pismo Zespołu Monitorująco – Wdrożeniowego ds. Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych do  roku 2015 o wydelegowanie  1 przedstawiciela  Komisji   do prac  w tym 
Zespole   proponuje   to  jako punkt  1. 

2.  Zaplanowane   punkty  13   stanowiłyby   punkty 24  porządku, 
3.  Nowy  punkt   5   to  projekt  uchwały zawarty w  druku nr 52    w sprawie zmiany Planu 

Inwestycyjnego Miasta Gdańska  na  lata 2007 2011 
4.  Punkt    6    druk  nr  43     w  sprawie    zmiany  uchwały w  sprawie    uchwalenia  budżetu 

miasta Gdańska na  rok 2006 
  dalej  bez  zmian.. 
Komisja nie zgłosiła  sprzeciwu, co do tak  zaproponowanego  rozszerzonego porządku obrad 
i  jednogłośnie    6 głosami za – przyjęła  następujący porządek  obrad: 

1.  Wytypowanie  pr zedstawiciela    Komisji  Zespołu  Monitorująco  – 
Wdrożeniowego  ds.  Strategii  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  do 
roku 2015 

2.  Opiniowanie    pr ojektu    uchwały  w  sprawie    przyznania  samodzielności 
administracyjno  finansowej  jednostkom  budżetowym  prowadzonym  przez 
Miasto Gdańsk   druk nr 4 

3.  Opiniowanie    projektu  uchwały  zmieniająca  Uchwałę  Nr  LIV/1852/06 
Rady Miasta Gdańska z dnia 31 sierpnia 2006r. w sprawie zmiany  uchwały 
o  utworzeniu  Szkoły  Mistrzostwa  Sportowego  i  włączenia  jej  do  Zespołu 
Szkół  Sportowych  im.  Janusza  Kusocińskiego    w  Gdańsku  przy  ul. 
Czyżewskiego  30a    druk nr  6
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4.  Opiniowanie  pr ojektu  uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miasta 

Gdańska   o  likwidacji Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół w 
Gdańsku ul. Kartuska 245   druk nr 7 

5.  Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany Planu Inwestycyjnego 
Miasta Gdańska  na  lata 2007 – 2011   druk nr 52 

6.  Opiniowanie   pr ojektu   uchwały  w sprawie   zmiany uchwały   w sprawie 
uchwalenia budżetu miasta Gdańska na  rok 2006    druk nr 43. 

7.  Opiniowanie    pr ojektu    uchwały  w  sprawie    uchwalenia  budżetu miasta 
Gdańska na  2007 rok   druk nr 2  w  zakresie  działania  Komisji ( Wydział 
Edukacji) 

8.  Wolne  wnioski, sprawy wniesione, korespondencja 

PUNKT  1 
Wytypowanie  przedstawiciela    Komisji  Zespołu  Monitorująco  – 
Wdrożeniowego ds. Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych do  roku 
2015 
 

Temat  omówiła  Pani Magdalena Malczewska  z Miejskiego  Ośrodka Pomocy  Społecznej. 
Wyjaśniła,  że   Zespół    to    jest    ciałem    społecznym, które   zajmuje    się     monitorowaniem 
działań    podjętych  w  ramach    strategii,  ewaluacji    tych  działań  jak    i        wdrożeniem  i 
zapewnieniem  warunków    umożliwiających    realizację    tego    dokumentu,  który    ma 
przyczyniać    się    do  rozwiązywania  najważniejszych  problemów    społecznych    naszego 
miasta.    Zespół    Monitorująco  – Wdrożeniowy    składa    się  z  przedstawicieli    wiodących 
organizacji  pozarządowych,  działających  na  terenie  miasta  w    zakresie      rozwiązywania 
problemów    społecznych,  przedstawicieli  Rady  Miasta  Gdańska    oraz    przedstawicieli 
zaangażowanych  instytucji biorących  udział  w  realizacji  strategii. 
W związku z nową kadencją Rady   zachodzi konieczność  wyboru  nowych przedstawicieli 
Rady  do pracy  w tym Zespole. 

Patrycja  MlejnekGałęza    wiceprzewodnicząca    Komisji,  jako    kandydata    zgłosiła 
radnego  Piotra  Gierszewskiego, który  wyraził na  to  zgodę. Innych propozycji  nie  było. 

Komisja,  jednogłośnie    7  głosami za  poprała    kandydaturę  Piotra  Gierszewskiego, a 
tym    samy    dokonała   wyboru  jego  na    przedstawiciela     Komisji Edukacji  w Zespole 
Monitorująco  –  Wdrożeniowego  ds.  Strategii  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  do 
roku 2015 

PUNKT  2 
Opiniowanie    projektu    uchwały    w  sprawie    przyznania  samodzielności 
administracyjno  finansowej  jednostkom  budżetowym  prowadzonym  przez 
Miasto Gdańsk   druk nr 4 
 

Przedmiotowy  projekt  uchwały  omówiła Pani  Regina  Białousow   Dyrektor  Wydziału 
Edukacji . 
Powiedziała  między  innymi,  że    jest    to  kontynuacja  uchwały    podjętej    dwa  miesiące, 
dotyczące    likwidacji  Zespołu  Administracyjno    Finansowego  Szkół    Śródmieście,  w
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związku  z  tym,  część  placówek  z    tego    Zespołu      wystąpiła      z  wnioskiem    o 
usamodzielnienie  się, czyli   przejęcie  księgowości i  rachunkowości  do siebie. 
Dodała,  że      do    omawianego    projektu  uchwały    przygotowywana  jest  autopoprawka   
jeszcze    dwie    szkoły      zgłosiły    chęć      usamodzielnienia    się.  Zespół    Kształcenia 
Podstawowego i Gimnazjalnego Nr  29  na  Polankach    szkoła  przyszpitalna  oraz  Zespół 
Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego  Nr   30  ul. Nowe  Ogrody – przy Szpitalu im. 
Kopernika. 
Na  pytanie   przewodniczącego  Komisji  odnośnie   ewentualnych  zwolnień pracowników, 
Pani  Białousow    odpowiedziała,  że    żaden    pracowników    z  Zespołu  nie  pozostanie    bez 
pracy – przekazani  zostali  do  placówek. 

Komisja  nie    podjęła    dyskusji  nad  przedmiotowym  projektem  uchwał  i    bez  uwag 
przystąpiła    do głosowania. 

Opinia: 
Komisja,  jednogłośnie    7    głosami  za  –  pozytywnie  zaopiniowała    przedmiotowy 
projekt  uchwały, wraz z omówioną  autopoprawką ( Opinia Nr  33/06/06/2006) . 

PUNKT  3 
Opiniowanie    projektu  uchwały  zmieniająca  Uchwałę  Nr  LIV/1852/06  Rady 
Miasta  Gdańska  z  dnia  31  sierpnia  2006r.  w  sprawie  zmiany    uchwały  o 
utworzeniu  Szkoły Mistrzostwa  Sportowego  i włączenia  jej  do  Zespołu  Szkół 
Sportowych im. Janusza Kusocińskiego  w Gdańsku przy ul. Czyżewskiego  30a 
  druk nr  6 
 
Przedmiotowy  projekt  uchwały  omówiła Pani  Regina  Białousow   Dyrektor  Wydziału 
Edukacji . 
Powiedziała, że  celem  tej  uchwały jest   sprostowaniu  błędu  pisarskiego, jaki  wystąpił  w 
uchwale  Nr  LIV/1852/06 Rady Miasta Gdańska z dnia 31 sierpnia 2006r. 

Komisja  bez   dyskusji i  uwag  przystąpiła  do głosowania. 

Opinia: 
Komisja,  jednogłośnie    7    głosami  za  –  pozytywnie  zaopiniowała    przedmiotowy 
projekt  uchwały ( Opinia Nr  33/07/07/2006) . 

PUNKT  4 
Opiniowanie    projektu    uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Rady  Miasta 
Gdańska    o  likwidacji  Zespołu  Ekonomiczno  –  Administracyjnego  Szkół  w 
Gdańsku ul. Kartuska 245   druk nr 7 
 
Przedmiotowy  projekt  uchwały  omówiła Pani  Regina  Białousow   Dyrektor  Wydziału 
Edukacji . 
Celem  tej  uchwały  jest  zmiana  zapisu  §  3  określający    termin  zakończenia  czynności 
likwidacyjnych termin  28  lutego 2007r.   zastępuje się   terminem 30  kwietnia  2007r. 

Komisja po   krótkich   dodatkowych   wyjaśnieniach,  nie    zgłaszając   uwag   przystąpiła   do 
głosowania. 

Opinia: 
Komisja,  jednogłośnie    7    głosami  za  –  pozytywnie  zaopiniowała    przedmiotowy 
projekt  uchwały ( Opinia Nr  33/08/08/2006) .
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PUNKT  5 

Opiniowanie    projektu    uchwały    w    sprawie    zmiany  Planu  Inwestycyjnego 
Miasta Gdańska  na  lata 2007 – 2011   druk nr 52 
 

Przedmiotowy   projekt   uchwały w zakresie       działania Komisji  omówił  pan   Krzysztof 
Rudziński   Dyrektor   Wydziału Programów  Rozwojowych. 
•  Program  nr  7   Gdańsk  równych  szans  „ Program likwidacji barier architektonicznych 

w  obiektach użyteczności publicznej” – Centrum Kształcenia  Ustawicznego 
•  Program    nr    9  –  Zielony  Gdańska    „Termomodernizacja  w    obiektach  oświatowych” 

Szkoła  Podstawowa Nr  45 przy ul. Matki Polki. 

Andrzej  Łoś    Dyrektor      DRMG  poinformował,  że  DRMG    wystąpiło  o  zwiększenie 
przerobu    w  2007r  na    szkole    Ujeścisko  tak,  aby    dopasować        przerób    rzeczowy    do 
technologii. Zakończenie   budowy  szkoły  planuje  się na  30 czerwca  2008r. 

Pani Teresa  Tyll   Związek  Nauczycielstwa Polskiego 
Czy  w    Planie    tym  ujęta  jest    Szkoła  Podstawowa    Nr    44    w  związku  z  koniecznością 
budowy  windy  dla osób niepełnosprawnych. 

Pan Krzysztof  Rudziński   Dyrektor   Wydziału Programów  Rozwojowych 
W WPI są programy,  do których poszczególne  resorty  zgłaszają swoje potrzeby, i na które 
w danym   roku zabezpiecza   się    środki. W  jakiej    jednostce,   szkole  dane zadanie   będzie 
realizowane,  to o  tym  decyduje   Wydział  Edukacji. 

Andrzej Łoś   Dyrektor   DRMG 
Wszystkie  przedsięwzięcia    związane    z  dostosowaniem  obiektu    dla    osób 
niepełnosprawnych    są      zadaniami   czysto    inwestycyjnymi  i dlatego muszą   one   być   w 
załączniku  nr  4,  z  którego  przechodzą   do  WPI. 

Pan Krzysztof  Rudziński   Dyrektor   Wydziału Programów  Rozwojowych 
W załączniku    nr     4    znajdują się    zadania   przygotowywane,    czyli    te, dla   których    jest 
przygotowywana dokumentacja  i wycena  realizacji. 

Pani  Regina  Białousow   Dyrektor  Wydziału  Edukacji . 
Jeśli  chodzi o likwidację  barier  architektonicznych  to PFRON od  pewnego  czasu  nie daje 
na    to    dotacji,  jeśli    chodzi  o  szkoły    podstawowe. Daje    natomiast      i    z  tych    środków 
korzystamy, na  wszystkie specjalne  ośrodki szkolnowychowawcze. 
W załączniku  Nr   4   wskazujemy te   szkoły, gdzie     inwestycje   są najpilniejsze  i po kolei 
będziemy  wprowadzać te  szkoły, gdzie skumulowała się  grupa dzieci niepełnosprawnych. 

Na  tym zakończono  dyskusje w tym punkcie i bez  uwag  przystąpiono  do glosowania. 

Opinia: 
Komisja,  jednogłośnie    7    głosami  za  –  pozytywnie  zaopiniowała    przedmiotowy 
projekt  uchwały w zakresie działania Komisji ( Opinia Nr  33/09/09/2006) . 

PUNKT  6 
Opiniowanie    projektu    uchwały    w  sprawie    zmiany  uchwały    w  sprawie 
uchwalenia budżetu miasta Gdańska na  rok 2006    druk nr 43. 
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Przedmiotowy    projekt    uchwały w  zakresie        działania  Komisji  omówiła  pani  Teresa 
Blacharska   Dyrektor   Wydziału  Finansowego. 
Powiedziała    między  innymi,  że  korekta    budżetu    jest    dość    znacząca,  ale  w  zakresie 
działania    tejże  Komisji  przenoszone    są  środki  z    2006    dotyczące    budowy 
ogólnodostępnego    boiska    przy    Gimnazjum Nr    23  przy    ul.  Cystersów    13.  Boisko    to 
zostało    już    zrealizowane    z  własnych    środków  i  dotacji Ministerstwa    Sportu.  Podczas 
realizacji  zadania  Caritas  Archidiecezji  Gdańskiej  zadeklarował    pomoc    finansowa  w 
wysokości   zabezpieczonych przez miasto środków.   Wobec  powyższego zgłaszane  środki 
odtworzone    zostaną    w  roku  2007    z  przeznaczeniem    na    modernizacje    pomieszczeń 
pracowni  stolarskiej  w  Państwowych Szkołach Budownictwa  przy  ul.  Al. Grunwaldzkiej 
238. 
Ogólnie   w uchwale      tej  zmniejsza    się wydatki    inwestycyjne    na  kwotę    10.154  tys.  zł, 
zwiększone  dochody    w  wysokości  1.905  tys.  zł,  w    tym    wysoka    kara  nałożona    na 
wykonawcę  w    Gdańskiego  Projektu    Komunikacji  Miejskiej  na  kwotę  1.530  tys.  zł.. 
Powoduje    to zmniejszenie   deficytu    budżetowego      i  zapotrzebowanie    na   kredyt w  roku 
bieżącym   do zera. 

Komisja    po    krótkich    dodatkowych    wyjaśnieniach,  nie  zgłaszając    uwag    do 
zaproponowanych zmian  budżecie  przystąpiła  do głosowania. 

Opinia: 
Komisja,  jednogłośnie    7    głosami  za  –  pozytywnie  zaopiniowała    przedmiotowy 
projekt  uchwały w zakresie działania Komisji ( Opinia Nr  33/10/10/2006). 

PUNKT   7 
Opiniowanie    projektu    uchwały    w  sprawie    uchwalenia  budżetu  miasta 
Gdańska na   2007 rok   druk nr 2  w  zakresie   działania   Komisji  ( Wydział 
Edukacji) 
 

Ogólne    założenia          do    projektu    budżetu      omówił  Pan  Włodzimierz  Pietrzak   
Skarbnik Miasta. Powiedział  między innymi: 
Zmiany  w budżecie  na  rok  bieżący, zawarte   w druku 43 (powyżej), powodują, że na  rok 
2007    przesunięto    inwestycje,  które  z    różnych  względów    nie    zostaną  w  tym    roku 
niewykonane  bądź  niezapłacone.  Dokładna    kwota        to    43.234  tys.  zł  i  taka      najbliższy 
piątek  złożona  zostanie  autopoprawka    do  budżetu  na  rok 2007 na odnowienie tej  kwoty, 
że   zostaną   skorygowane   wydatki inwestycyjne  i  finansowanie. Koryguje  się  wydatki  i 
dochody. Dochody   w    projekcie    budżetu  (    druku    nr    2)    zaplanowano   w   wysokości 
1.478,1    tys.  zł    korygujemy      je    o  kwotę    in  plus    o  kwotę    27.658    tys.  zł. Wydatki 
zaplanowane  na  kwotę 1.607 tys. zł zwiększamy  o kwotę  48.052 tys. zł , z  czego  43  mln 
zł  to  wydatki  inwestycyjne. 
Głównym  źródłem      dochodu   Miasta    jest    podatek    PIT    28 %    udział,  tj.  413 mln  zł, 
podatek CIT   (od  osób prawnych)      stanowi zaledwie 4%. Duży   udział    stanowi    również 
subwencja  dotacyjna   19%  budżetu. Dochody z mienia komunalnego – 8,33 % 
Wydatki   edukacyjne   i  subwencja  w latach poprzednich  kształtowały  się  następująco: 
•  Rok 2004    wydatki   ogólne   wynosiły   421 mln zł, z    tego subwencja  wynosiła   236 

mln zł, budżet   dopłacał  184  mln zł, 
•  Rok  2005   wydatki  ogółem 441 mln zł,  subwencja  249,8 mln zł,  budżet  191 mln zł. 
•  Rok  2006    wydatki   ogółem  466 mln zł,  subwencja  250,5 mln zł,  budżet 216 mln z 
•  Plan na  rok 2007  wynosi – wydatki   ogółem 487,5 mln zł,     subwencja   263,8 mln zł, 

środki z budżetu miasta  aż  237,8 mln zł. .



6 
Różnica   w dopłacie   w  latach    2007    a    2004     wyniosła      ponad    50 mln  zł.   Wydatki 
ogółem wzrosły  z  421 mln zł  do  487,5 mln zł,   co  daje wzrost   ok. 66 mln zł.  Czyli   w 
zasadzie  cały  wzrost   nastąpił  kosztem  miasta. 
Do    dnia    dzisiejszego  nie  jest   wyliczony    standard    edukacyjny    i  na  każdy    spotkaniu  z 
Premierem  jest  pytanie, kiedy   będzie  wyliczony standard  edukacyjny   koszt  utrzymania 
jednego    ucznia. Wzrost      subwencji    o    13 mln  zł      w    stosunku    do    roku    2006   może 
świadczyć    o  tym,  że    Minister    Giertych    przewidział  podwyżki      płac.  My  w  naszym 
budżecie  te podwyżki mamy skalkulowane  na  2,5 %. 
Poważnym problemem    finansowym    będzie     przechodzenie    na emeryturę, a    tym samym 
wypłata  odpraw (jest  to ostatni  rok przechodzenia  na  emeryturę po  30tu latach pracy ). 
Kolejna   kwestia    to    awanse  –  brak   mechanizmów      jego stymulację. Również  na   dzień 
dzisiejszy brak  informacji   ustalenia  rzeczywistej  kwoty  podwyżek. 

Pani Teresa Blacharska   Dyrektor  Wydziału  Finansowego 
Z    debaty    sejmowej  na  temat    administracji  można    było    wywnioskować,  że 
prawdopodobnie  nie    będzie    w  ogóle    podwyżki      dla  edukacji.  Podkreślano,  że    nie  ma 
podwyżek  w  sferze    budżetowej. W  związku  z    tym,  środki    przeznaczone  na  ten  cel    w 
naszym budżecie  przeznaczymy  na inne  zadanie. 

Maria  Małkowska    członek Komisji 
Proponuję, aby  dzisiaj na ten temat nie  mówić. Do  tematu można  wrócić  po   uchwaleniu 
budżetu Państwa. 

Pan  Włodzimierz Pietrzak   Skarbnik Miasta 
Deklaracja  Dyrektora DRMG  A. Łosia  jest  bardzo ciesząca,  że  do czerwca  2008  zostanie 
zrealizowana szkoła  na  Ujeścisku, najnowocześniejsza  szkoła   w mieście. 
Wydatki  inwestycyjne  zaplanowano na kwotę  333,6  mln  zł, autopoprawka  zwiększamy   o 
43,2  mln  zł,    to    daje  nam    to    376,8  mln  zł,    co    daje  nam  26  %  udział    inwestycji  w 
wydatkach.  Na inwestycje   w  edukacji przeznaczamy 14,9 mln zł, ale  również  na  remonty 
powyżej  20 mln zł. 
Rok    2007    będzie    stanowił    przełom    w  wydatkach    edukacyjnych,  bo    badana    będzie 
efektywność  wydatkowania    tych    środków    oraz  połączenie      programu    edukacyjnego  z 
programem opieki  społecznej. 

Następnie    Pan    Włodzimierz    Pietrzak      krótko    omówił    inwestycje      finansowane  ze 
środków  unijnych. 

Piotr  Gierszewski   przewodniczący  Komisji 
Poprosił  o   dane, które  pokażą, jak  faktycznie  wzrastają  nakłady   na oświatę  w Gdańsku 
w  stosunku  do dochodów  Miasta. 

Pan  Włodzimierz Pietrzak   Skarbnik Miasta 
Jest    to    bardzo  złudne,    a  zwłaszcza     w  latach    20062007,  gdyż   wydatki majątkowe   w 
zeszłym  roku  wynosiły  150 mln zł  a  na  rok 2007 aż   300 mln zł , z czego  150  mln  to 
środki  z Unii Europejskiej. Może  pokażemy  wydatki  na  jednego  ucznia. 

Piotr  Gierszewski   przewodniczący  Komisji 
Cieszymy  się     ze zwiększających   środków przeznaczanych  na    edukację. Rozumiem, że 
zaplanowana 2,5%  podwyżka  dla nauczycieli i jeżeli  nie będzie można ich  wydatkować  na 
ten cel, to  pozostaną  one wydatkowane na  inne  zadanie, ale w tym wydziale. 

Maria  Małkowska   członek Komisji 
Udział    wydatków    na  edukację  jest    znaczny.  Jest    to  nasze  podstawowe      zadanie    i 
powinniśmy  się  cieszyć,  że  mamy tak  wielką  edukację, tyle dobrych  szkół i powinniśmy 
zabezpieczać    środki  na    ich   wydatki.    Natomiast    analizując    cały    budżet,    to   wydatki 
bieżące  w    szkołach    oprócz    płac  –  nie  są  wyższe  niż    dochody  własne    gminy  i  nie 
przekraczają    nigdzie  4%.  Średnio  wydatki  w  edukacji  łącznie  z płacami  założono  na
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poziomie    4,6%,  a    dochody   wynoszą    4,3%  . Wydatki w  niektórych   wydziałach  są    na 
znacznie  wyższym poziomie. 

Pan  Włodzimierz Pietrzak   Skarbnik Miasta 
Upatruję jeszcze  jedno  źródło  dochodów  własnych   dochody  własne  jednostek. Musimy 
się   bardziej   przyjrzeć szkołom, aby  je bardziej zachęcić  do korzystania z własnych źródeł 
dochodu. 

Pani Teresa  Tyll   Związek  Nauczycielstwa Polskiego 
Jestem    zaniepokojona  wypowiedzią    dotyczącą  nie  podwyższania    wynagrodzeń. 
Wynagrodzenie  nauczyciela  składa  się  z wielu elementów  – płaca  zasadnicza  i  są pewne 
składniki  wynagrodzenia,  które  zależą  tylko i  wyłącznie  od  woli  organu  prowadzącego, 
czyli  w    tym    przypadku   Gminy   Gdańsk.  Są    to    składniki,  które        uzgadniane      są w 
regulaminach    wynagrodzeń.  Rozumiem,  że    wynagrodzenie  zasadnicze    może    nie    być 
podwyższane, ponieważ   jest  to decyzja Ministra, ale  pozostałe  elementy  wynagrodzenia, 
zależące  od  decyzji  gminy  mogą wzrosnąć, ponieważ  prawo  na to pozwala. 
Prosiłabym,  aby      w  tej    chwili    jakąkolwiek    decyzją  nie    zamykać    możliwości 
doprowadzenia  negocjacji  regulaminu  w  styczniu  i aby środki  przewidziane  na wydatki 
edukacyjne  w  Gdańsku    pozostały    płynne  tak,  aby    nie  przypasowywać    ich    do  pozycji 
wydatków. 

Pani Teresa Blacharska   Dyrektor  Wydziału  Finansowego 
To co tutaj powiedziała  Pani Tyll jest  trochę niebezpieczne,  bo jeżeli  nie  będzie  podwyżek 
w  sferze edukacji,  a miasto da  podwyżki płac,  to   będzie   to  skutkowało  w  roku  2008, 
2009   i latach  następnych, tzn. w  budżecie  będzie  coraz  większe  rozwarcie, ponieważ   w 
roku  2008  i  następnych  subwencja  nie  będzie    uwzględniała  podwyżek  płac,  a  my    te 
podwyżki będziemy  mieli. 

Pani Teresa  Tyll   Związek  Nauczycielstwa Polskiego 
My nie mamy wpływu  na podwyżki płac, ale  poprzez  negocjacje regulaminu  możemy mieć 
wpływ  na  wynagrodzenie, czyli   na  inne, pozostałe  składniki  wynagrodzenia (dodatki). 

Pani  Regina  Białousow   Dyrektor  Wydziału  Edukacji 
Regulamin  wynagradzania    negocjowany  jest      corocznie,  w  związku  z  tym  jest    szansa 
skonsumowania  tych pieniędzy, pomimo, że  nie będzie podwyżek. 
Zwracam     uwagę, że w    budżecie    na    rok   2007    średnia   pensja    nauczyciela wzrasta   o 
ponad 5,5% ,  a  to  oznacza, że jest pewna rezerwa, która  przewiduje  zmiany w  regulaminie 
wynagradzania. 

Maria  Małkowska    członek Komisji 
Nie ma zastrzeżeń  do  wzrostu  etatów, jeśli  chodzi o  nauczycieli. Natomiast   sam udział 
administracji     do   ogólnego zatrudnienia     jest   dość  duży,   co     raczej nie powinno  mieć 
miejsca. 
W    budżecie    zaplanowane    są  środki    na   dowożenie dzieci   do szkoły –  jak zawarta    jest 
umowa    na    ta    usługę. Moim zdaniem,  usługa    ta  powinna    być      świadczona   w bardziej 
prostej formie   wozokilometr i nie powinny  interesować  nas  naprawy  i konserwacja. 

Pani  Regina  Białousow   Dyrektor  Wydziału  Edukacji 
Wyjaśniła  jak  na  przełomie    lat  2004  2007  ,  gdzie    odnotowywany    cały    czas  spadek 
zatrudnienia w  administracji – obsługi.  Wielkość  zatrudnienia    w administracji   i obsługi 
wynika    z  układu    zbiorowego    każdy  wzrost    powierzchni      skutkuje    zwiększeniem 
zatrudnienia  obsługi. Mikrobusy do  dowożenia  dzieci są  na naszym stanie   i w związku z 
tym  musimy  ponosić  koszty  ich napraw  i remontów.
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Patrycja MlejnekGałęza    wiceprzewodniczący Komisji 
Czy  sprzątania   obiektów  szkolnych nie można  zlecić  na  zewnątrz. 

Pani  Regina  Białousow   Dyrektor  Wydziału  Edukacji 
Możliwe    jest  zatrudnienie      firmy    z  zewnętrznej    do    sprzątania,  a    tym  samym    do 
zmniejszenia  zatrudnienia  w  obsłudze, ale   należy pamiętać, że  żadna  firma  nie podejmie 
się    wykonania  tej    usługi  za    te    pieniądze,  za  które    zatrudnione    są      pracownicy      w 
szkołach. W niektórych  szkołach dozór  świadczą  nam  firmy  z zewnątrz. 

Patrycja MlejnekGałęza    wiceprzewodniczący Komisji 
Czy    w    Gdańsku    są  określone    minimalne  stawki    przy    wynajmowaniu  powierzchni  – 
pomieszczeń  w szkołach? 

Pani  Regina  Białousow   Dyrektor  Wydziału  Edukacji 
Tak, minimalne  stawki  określa  uchwała  Rady Miasta Gdańska. 

Maria  Małkowska    członek Komisji 
Czy    Centra  Kształcenia    Ustawicznego  i  Praktycznego  oraz        Ośrodki  Dokształcania 
Zawodowego  korzystają  właściwie ze  środków   europejskich i  programów zatwierdzonych 
przez  Urząd  Pracy. 

Pani  Regina  Białousow   Dyrektor  Wydziału  Edukacji 
Przygotujemy  taką  informacje  dla komisji   ile  środków  w roku  ubiegłym  zdobyliśmy 
na  programy  europejskie. 

Patrycja MlejnekGałęza    wiceprzewodniczący Komisji 
W  jaki sposób sprawdza  się  wykorzystanie  dotacji przez  palcówki  niepubliczne. 

Pani  Regina  Białousow   Dyrektor  Wydziału  Edukacji 
Nie mamy prawa      tego    sprawdzać. Mamy  prawo    przekazać    środki  i    sprawdzić    liczbę 
uczniów, zgodnie   z comiesięczną    informacją placówek    na    temat    ilości   uczniów.    Jeśli 
chodzi o placówki    typu   przedszkola, podstawówki  i  gimnazja    to w zasadzie    różnic    nie 
stwierdzamy, bo  jest tam obowiązek szkolny.  Największym problemem są szkoły policealne, 
niepubliczne,  gdyż  w  ich    statutach    wpisane      są    34  miesięczne    okresy  niepłacenia    i 
dopiero  po  tym okresie  skreśla  się  ucznia  z listy  słuchaczy. 
Nie  mamy    prawa    w  takim  przypadku    żądać    zwrotu    dotacji.  Tylko    uczeń    skreślony 
„schodzi” ze  stanu  i wtedy  nie  dajemy    na  niego  dotacji. Jeśli jest umieszczony  na  liście 
słuchaczy    to    jest   uczniem, a czy on   chodzi na    lekcje  czy  nie,  to    rozlicza   go  z  tego 
szkoła. 

Teresa  Blacharska    Dyrektor  Wydziału  Finansowego 
W  ustawie  o  finansach  publicznych jest  napisane, że  każda   dotacja musi być  rozliczona, 
zwrócona a  jeżeli    jest   niesłusznie     pobrana,    to   od    tego    liczone są odsetki    tak    jak od 
podatków.  Jest    to  w  sprzeczności    z  ustawa    o  szkolnictwie.  My    analizujemy  już,  czy 
przypadkiem od  dotacji   pobranej w  nadmiernej  wysokości    nie powinny  być  naliczone 
odsetki karne. 

Maria  Małkowska    członek Komisji 
Jestem   z zadowolona,  że   podjęto   decyzję,  aby   przy   zatwierdzaniu    budżetu   zwiększyć 
środki na   remonty,   bo   potrzeby w  tym względzie są  bardzo    duże. Powoduje   to to, że 
DRMG   ma  przynajmniej  trzy miesiące  na  przygotowanie  tych  remontów. 
Czy  jest  harmonogram  remontów? 

Przewodniczący  zaproponował,  aby  do remontów  wrócić  później.
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Pani Teresa  Tyll   Związek  Nauczycielstwa Polskiego 
Nie  zgłosiła    uwag    do    projektu    budżetu,  podziękowała      natomiast    Pani  Białousow    za 
wstępne negocjacje  w sprawie  regulaminu   wynagradzania  nauczycieli   i za dyskusję   na 
temat    wynagrodzeń    dla    pracowników  administracji    i  obsługi.    Obowiązujący    układ 
zbiorowy    dla   pracowników  nie będących  nauczycielami   od   kilku   lat    jest   traktowany 
trochę po macoszemu. 

Piotr  Gierszewski   przewodniczący  Komisji 
Jeśli  nie ma  więcej  pytań ani głosów  w  dyskusji  to proponuję  przystąpić  do  głosowania. 
Kto  za Państwa Radnych  jest    za    pozytywna    opinią        do    druku    nr      2,  tj.    w  sprawie 
uchwalenia budżetu  Miasta  na  rok 2007  w  zakresie  działania Komisji ? 

•  Za    7  głosów  ( jednogłośnie)   Opinia  Nr  3311/11/06 

PUNKT   8 
Wolne  wnioski, sprawy wniesione, korespondencja 
 
Piotr  Gierszewski   przewodniczący  Komisji 
Wspomniano  tutaj wcześniej  o  harmonogramie, planie  remontów ( str. 273284) Taki  jest, 
ale    po    uzyskaniu  ewentualnie    dodatkowych    środków    ulegnie    on  poważnej    zmianie. 
Obecnie  na remonty  te  zabezpiecza się ponad  21 mln zł. 

Andrzej  Łoś   Dyrektor  DRMG 
Jesteśmy w trakcie  opracowywania trzyletniego planu remontów, tj. na    lata   2008 – 2010, 
którego propozycję   chcemy  przedstawić na przełomie  marca  i kwietnia. 

Piotr  Gierszewski   przewodniczący  Komisji 
Jestem z zadowolony  z tej  propozycji ,  bo termin  ten  zamyka   się  w kadencji  Rady. 

Andrzej  Łoś   Dyrektor  DRMG 
Propozycje    planu    remontów    złożyłem    na  większą    kwotę,  niemniej  jestem    bardzo 
zadowolony, że zachowano ten sam poziom jak  w roku  2006. 
Kolejny  element jaki zachowamy   to  wniosek Komisji  Edukacji   poprzedniej  kadencji  a 
mianowicie, aby w komisjach  przetargowych  brali  udział    dyrektorzy  szkół. 

Krzysztof  Wiecki    członek Komisji 
W planach  remontów  na  rok 2007  w ZSO Nr  5  ul. Na Zaspę  nie ma uwzględnionych  tak 
istotnej    rzeczy    jak       wymiana    stolarki   okiennej,  a  jest ona    tam   w bardzo    tragicznym 
stanie. 

Andrzej  Łoś   Dyrektor  DRMG 
Potrzeby  remontowe  obiektów   oświatowych  określiliśmy  na   ok.  440 mln zł. a w  tym i 
na   przyszły   otrzymaliśmy       po   ok. 24   mln zł.   Zaczynamy   od    remontów   najbardziej 
pilnych. Jak  zostaną  nam środki   chociaż  coraz mniej   ich  zostaje  z przetargów   to w 
miarę  możliwości możemy  wymieniać   tą  stolarkę. W  takiej    czy  podobnej   sytuacji   w 
Gdańsku  jest  jeszcze  ok. 30 szkół. 

Piotr  Gierszewski   przewodniczący  Komisji 
Czy w ramach  środków, które  są  zaplanowane  i  gdzie  odbyły  się  jeszcze  przetargi  jest 
możliwość  przekwalifikowania ich na inne zadania może  bardziej  pilne? 

Andrzej  Łoś   Dyrektor  DRMG 
Jest  to  kwestia  uzgodnienia   dyrektora  placówki  z dyrektorem  Wydziału Edukacji. Będzie 
decyzja, to ja  to wykonam.
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Maria  Małkowska    członek  Komisji 
Proponuje, aby  Komisja     do  swojej  opinii  do  budżetu  na   rok 2007  przyjęła  wniosek, 
aby    pozyskane    w    roku    2007    wolne    środki    w    kwocie    3  mln  zł  przeznaczyć  na 
dodatkowe remonty  szkół i placówek  oświatowych. 

•  Komisja  jednogłośnie   7 głosami za   przychyliła  się  do  powyższego  wniosku. 

Andrzej  Łoś   Dyrektor  DRMG 
Jeżeli  do  maja  przyszłego  roku  wpłynie  dodatkowo 3 mln zł,  to  jestem w stanie  ta kwotę 
przerobić,  więcej nie. 

Ostatecznie  Opinia Nr   33/11/11/06  Komisji  Edukacji  do  dr uku  nr   2 – w 
sprawie  uchwalenia budżetu  Miasta   Gdańska  na rok 2007  brzmi: 
„Komisja   po   wysłuchaniu  informacji i  wyjaśnień  złożonych przez: 
  Pana Włodzimierza   Pietrzaka   Skarbnika Miasta 
  Panią  Teresę  Blacharską   Dyrektora  Wydziału  Finansowego 
  Pana  Andrzeja Łosia   Dyrektora   DRMG 
jednogłośnie    7 głosami za   pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały w  zakresie   działania  Komisji, wnioskując  jednocześnie  o 
to:
•  aby pozyskane w roku  2007  wolne  środki w  kwocie  3 mln zł  przeznaczyć 

na  dodatkowe   remonty  szkół i placówek  oświatowych”. 
 

Pani Hanna Minkiewicz   NSZZ „S” 
Jakie  są   decyzje   w  stosunku  do  Zespołu Szkół Przemysłu Spożywczego  i Chemicznego 
 czy  pozostanie on w   obecnym budynku,  czy  zostanie przeniesiony  do innego. Jeżeli tak, 
to  gdzie. 

Pani  Regina  Białousow   Dyrektor  Wydziału  Edukacji 
Wszystko    wskazuje  na  to,  że    szkoła  ta  będzie    przenoszona.  Od    kilku    lat    próbujemy 
uratować  tą  lokalizację, ale  nie mamy  8 mln zł , żeby  w ten obiekt  zainwestować  i na dwa 
lata  wyprowadzić zeń  szkołę i na ten czas  stworzyć  warunki  do jej  funkcjonowania. 

Komisja    wysłuchała    krótkiej  informacji  i    przeprowadziła    krótka    dyskusje  nt. 
ewentualnych  przyszłej  lokalizacji  tej  szkoły.  Komisja będzie  śledzić  losy  tej  placówki i 
chciałaby  być  wcześniej  informowana  o   planowanym jej losie . 
 

Komisja  potwierdziła,  że  stałym  dniem    jej  spotkań    będzie  środa,  tydzień    przed    sesja 
(trzecia  środa  miesiąca) – godz. 15,00. 

Na  tym posiedzenie  zakończono    godz.  17,30 

Przewodniczący 
Komisji Edukacji 

Piotr  Gierszewski 

Protokołowała: 

Bogusława Pieklik


